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 BROI.0012.3.2.2018 

 

 

Protokół nr 28/18 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

z dnia  16 marca 2018  roku 

 

 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pan Karol Matusiak Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu dnia 16 marca 

2018 roku o godzinie 9:35
 
otworzył obrady Komisji  Edukacji, Kultury. Powitał członków 

Komisji, Panią Igę Przystałowską – Skarbnika Powiatu, Pana Wicestarostę – Marka 

Jaskulskiego, Panią Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych – Monikę 

Leśniewską, Pana Roberta Pawłowskiego – Naczelnika Wydziału Inwestycji i Rozwoju oraz 

Pana Piotra Chrzanowskiego – pracownika Wydziału Inwestycji i Rozwoju.  

Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodnicząca Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 

4 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 6 osób stanowi wymagane 

quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

Na obrady przybili Pan radny Tomasz Chymkowski oraz Pan radny Wojciech Rudziński. W 

obradach uczestniczy 6 członków komisji.  

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali porządek obrad. Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad: 

Proponowany porządek obrad:  

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 26/17 z dnia 27 listopada 2017 r.  

5) Analiza projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

szkół i palcówek, dla których Powiat Włocławski jest organem rejestrującym.  

6) Informacja o planowanych zadaniach rzeczowych na rok szkolny 2018/2019. 

7) Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu  

we Włocławku w 2017 roku. 

8) Sprawy różne.  

9) Zamknięcie obrad Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są inne propozycje do porządku obrad? 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali materiał pod nazwą: Analiza planu sieci szkół powiatu  (baza, kierunki kształcenia, 

kadra). Natomiast w dniu dzisiejszym radni otrzymali dodatkowy materiał na dzisiejsze 

posiedzenie komisji tj. Informację Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych i 
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wykorzystanych przez poszczególne podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na 

obszarze Powiatu Włocławskiego za 2017 rok. W związku z powyższym Przewodniczący 

Komisji zaproponował poszerzenie porządku obrad o te dwa punkty. Przewodniczący Komisji 

zapytał, czy są inne propozycje zmian do porządku obrad? Wobec braku innych propozycji 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za tym, aby poszerzyć porządek obrad o punkt 

Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych i wykorzystanych przez 

poszczególne podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu 

Włocławskiego za 2017 rok, który będzie punktem 6, a dotychczasowy punkt 6 będzie 

punktem 7 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-6 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Następnie Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za poszerzeniem porządku obrad o punkt 

Analiza planu sieci szkół powiatu  (baza, kierunki kształcenia, kadra), który będzie punktem 

11, a dotychczasowy punkt 11 będzie punktem 12 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-6 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem porządku obrad, składającego się z 

13 punktów porządku obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-6 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 

porządek obrad został przyjęty. 

Proponowany porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 27/18 z dnia 6 lutego 2018 r.  

5) Analiza projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość. 

6) Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych i wykorzystanych przez 

poszczególne podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze 

Powiatu Włocławskiego za 2017 rok. 

7) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego.  

8) Analiza projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat Włocławski 

jest organem rejestrującym. 

9) Informacja Zarządu Powiatu na temat realizacji zadań publicznych w zakresie 

kultury  

i sportu za rok 2017. 
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10) Informacja Zarządu Powiatu na temat realizacji  w 2017 r. zadań publicznych 

zleconych do realizacji w ramach konkursu ofert dla innych podmiotów. 

11) Analiza planu sieci szkół powiatu  (baza, kierunki kształcenia, kadra). 

12) Sprawy różne.  

13) Zamknięcie obrad Komisji. 

 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

 

4) Przyjęcie protokołu nr 27/18 z dnia 6 lutego 2018 r. 

 

Przewodniczący Komisji  poinformował, iż z ostatniego posiedzenia komisji został 

sporządzony protokół, który był do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. 

Przewodniczący zapytał radnych, czy mają uwagi do przedłożonego protokołu? Uwag nie 

było, dlatego zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu 27/18 z dnia 6 lutego 2018 roku 

i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za – 6 

Przeciwko – 0  

Wstrzymało się – 0 

Na podstawie przeprowadzonych głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że protokół 

nr 27/18 z dnia 6 lutego 2018 roku został przyjęty.  
 

5) Analiza projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 

do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali projekt uchwały w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość. Przewodniczący Komisji 

poprosił Pana Naczelnika Wydziału Inwestycji i Rozwoju  o przedstawienie tematu. 

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju poprosił Pana Piotra Chrzanowskiego o 

przedstawienie projektu uchwały. 

Pan Piotr Chrzanowski – pracownik Wydziału Inwestycji i Rozwoju poinformował, że 

jak co roku komisja rozpatruje projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie przyznania w roku 

2018 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość. 

Obecnie po zmianie ustawy o ochronie zabytków doszedł jeden punkt, że oprócz rejestru 

zabytków zabytek może też być wpisany do ewidencji prowadzonej przez samorząd gminny. 

Zgodnie z zasadami wnioski złożyło 11 podmiotów. Jeden podmiot w trakcie się wycofał i 

pozostało 10 podmiotów. Wydział Inwestycji i Rozwoju przedstawił Zarządowi Powiatu 

dokumentację, która została sprawdzona. Stwierdzono, że wnioski zostały złożone 

prawidłowo. Konserwator zabytków decyzjami wyraził zgodę na prowadzenie prac przy 

zabytkach, zatwierdził harmonogram prac czyli kosztorys inwestorski lub ofertowy, że 

wszystko jest za zgodą Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. W związku z tym Zarząd 

Powiatu przedstawił propozycje na przydzielanie w 2018 roku zabytków dla 10 podmiotów. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, ko jest za pozytywnym zaopiniowaniem  

projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na 
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obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-6 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość. 

Projekt uchwały w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na 

obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu.  

 

6) Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych i wykorzystanych przez 

poszczególne podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze 

Powiatu Włocławskiego za 2017 rok. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji w dniu dzisiejszym 

otrzymali Informację Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych i wykorzystanych przez 

poszczególne podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu 

Włocławskiego za 2017 rok. Przewodniczący Komisji zapytał poprosił o wprowadzenie do 

tematu.  

Pan Piotr Chrzanowski – pracownik Wydziału Inwestycji i Rozwoju poinformował, że  

Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych i wykorzystanych przez 

poszczególne podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu 

Włocławskiego za 2017 rok wynika  z planu pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu na rok 

2018. W związku z tym Zarząd Powiatu we Włocławku wspólnie z Wydziałem Inwestycji i 

Rozwoju do przygotowania takiego materiału o udzielonych i wykorzystanych dotacjach przy 

pracach przy zabytkach w roku 217. Z przedłożonej informacji wynika, że  w pierwszym 

rozdaniu brało udział 5 podmiotów, które złożyły wniosek o dofinasowanie natomiast w 

drugim rozdaniu były tylko 4 podmioty. W sumie 9 podmiotów otrzymało dotacje. Wszystkie 

podmioty złożyły sprawozdanie zgodnie ze wzorem, który wynika z zasad uchwalonych przez 

Radę Powiatu. Sprawozdania zostały sprawdzone pod względem formalnym i 

merytorycznym. Dotacje zostały wykorzystane zgodnie z założeniami zatwierdzonymi przez 

konserwatora zabytków. Prace zostały odebrane przez Wojewódzkiego Konserwatora 

Zabytków protokołami. Konserwator potwierdził, że rzeczywiście zostały wykonane prace 

zgodnie z jego zaleceniami. Otrzymując fakturę do zapłaty i protokół konserwatora zabytków 

o odbiorze prac wówczas z powiatu włocławskiego przelewana jest na konto danego 

podmiotu dotacja. W sprawozdaniu podmiot rozlicza się z wykonanych prac przedstawiając 

dokumenty, że dotacja w terminie wykonawcy została przekazana. Z analizy przedstawionych 

dokumentów wynika, że wszystkie prace zostały wykonane zgodnie z zaleceniami 

konserwatora zabytków. W związku z tym w informacji zostało ujęte, że bez uwag zostały 

przyjęte sprawozdania poszczególnych podmiotów uznając, że zostały prace wykonane. 

Opiera się to na protokołach Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Podmioty zostały 

także zobowiązane do tego, żeby przy zabytkach umieścić informacje o tym, że prace były 

dotowane z powiatu włocławskiego. Będzie to sprawdzane  w ramach kontroli, podczas której 

będzie sprawdzane jak te zabytki wyglądają , będzie sporządzona dokumentacja fotograficzna 
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i przy okazji sprawdzone zostanie, czy jest informacja o tym, że środki pochodzą z dotacji. Z 

oświadczeń podmiotów takie informacje są umieszczone.   

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja  przyjęła Informację 

Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych i wykorzystanych przez poszczególne 

podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego za 2017 rok. 

Informacja Zarządu Powiatu we Włocławku o udzielonych i wykorzystanych przez 

poszczególne podmioty dotacjach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu 

Włocławskiego za 2017 rok stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

7) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego. Przewodniczący Komisji powiedział, że ze sprawozdania wynika, iż powiat 

nie dopłacał do nauczycieli mianowanych. Jednocześnie Przewodniczący Komisji poprosił 

Panią Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu o wprowadzenie do tematu.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że jeśli chodzi o 

kwotę różnicy jaką powiat musiał dopłacić nauczycielom to jest kwota 67259,28 zł w grupie 

awansu nauczycieli mianowanych. W pozostałych grupach awansu średnie wynagrodzenie 

nauczycieli były na poziomie wskazanym przez Ministerstwo Edukacji i żadnych dopłat nie 

trzeba dokonywać. Jest to grupa nauczycieli, gdzie jest największa różnica między 

zasadniczym wynagrodzeniem brutto i to jest grupa, gdzie jest najmniej dodatków, ponieważ 

nie ma tam dodatków funkcyjnych. Różnica tegoroczna to różnica o połowę niższa niż w roku 

ubiegłym. Powiat dąży do tego, aby w szkołach powiatowych nie byli zatrudniani nowi 

nauczyciele, a umowy z nauczycielami np. anglisty zawarte są w dwóch szkołach 

powiatowych, aby dany nauczyciel miał odpowiednią ilość godzin, a plan lekcji układny jest 

w taki sposób, aby nauczyciel mógł prowadzić zajęcia w obydwu szkołach. Ponadto  w 

szkołach, gdzie pojawiają się dodatkowe godziny nie są zatrudniani nowi nauczyciele. 

Przykładem jest ZS w Chodczu, gdzie jest bardzo dużo godzin rewalidacji. Tam nie został 

zatrudniony żadne nauczyciel, nauczyciele w ramach doskonalenia zawodowego uzupełnił 

swoje kwalifikacje w zakresie oligofrenopedagogiki i zgodnie ze sowimi kwalifikacjami te 

zajęcia prowadzą. W tym roku widoczne są efekty podejmowanych działań.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał o liczbę etatów nauczycieli mianowanych? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że jeśli chodzi o etaty 

nauczycieli mianowanych od września do grudnia 2017 roku było 33,5 etatów. Średnie 

wynagrodzenie nauczyciela mianowanego 2700 zł, a kwota wymagana przez ministra 3964 zł. 

Do tej różnicy brutto dodatkami, nadgodzinami, dodatkiem motywacyjnym należy wyrównać 

tą kwotę. Przy tych 33 etatach to jest 1200 zł do dorównania za pomocą innych dodatków.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy dobrze zrozumiał, że dopłata była tylko do nauczycieli 

mianowanych?  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że dopłacono 67 000 

zł do grupy nauczycieli mianowanych. W pozostałych grupach awansu średnie 

wynagrodzenie zostało osiągnięte.  
Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania?  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że jeśli nauczyciele mianowani awansują na nauczycieli 

dyplomowanych to wzrośnie również ich wynagrodzenie, a zmniejszy się dodatek.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że to nie zależy od komisji, to nauczyciele muszą chcieć 
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awansować.  
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem 

sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego i 

przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-6 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

przyjęła Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego.  

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

8) Analiza projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat 

Włocławski jest organem rejestrującym. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz  z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i 

rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat Włocławski jest organem 

rejestrującym. Przewodniczący Komisji poprosił Panią Naczelnik o wyjaśnienie. 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu poinformowała, że uchwała rady powiatu 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których 

Powiat Włocławski jest organem rejestrującym  budziła wiele kontrowersji. Podczas ostatniej 

wprowadzono do niej wiele zmian i budzi dużo kontrowersji ustawa, która wymaga 

wprowadzenia tej uchwały. Kontrowersje od szkół niepublicznych. Te uchwały są 

kontrolowane bardzo sumiennie przez RIO i nadzór Wojewody. Są to trudne uchwały, 

ponieważ nie wszystkie przepisy dotyczące finansowania zadań oświatowych i udzielenia 

dotacji wchodzą w życie z dniem 1 stycznia 2018 r. zmiana w tej podjętej uchwale dotyczy 

jednego punktu §7 ust. 3 pkt 4, gdzie chodziło o rozliczanie przez szkoły niepubliczne 

wydatków na kształcenie specjalne. W 2014 roku powstał rozdział 80150 klasyfikacji 

budżetowej, z którego powiat przekazuje środki na kształcenie specjalne szkołom 

niepublicznym. Szkoły niepubliczny, które dotuje powiat włocławski rozliczają ten rozdział 

od momentu, kiedy ten rozdział został wprowadzony. Minister obligatoryjnie nakłada 

obowiązek rozliczania kształcenia specjalnego na szkoły niepublicznym z dniem 1 stycznia 

2019 roku. Aby była zgodność z ustawa o finansowaniu zadań oświatowych należy tak 

zmianę wprowadzić do uchwały, aby ta uchwała nie została zakwestionowana przez RIO. 

Przyglądając się dziennikowi Woj. Kujawsko-Pomorskiego te uchwały w  bardzo dużej 

mierze są kwestionowane przez Wojewodę jak i RIO. Jest to dosyć trudny temat do 

zrealizowania przez samorządy. Tak naprawdę uchwały mogły być podejmowane po 16 

grudnia, a powinny obwiązywać od 1 stycznia i nie ma przepisów przejściowych. Minister 

Edukacji Narodowej nie wprowadził żadnych przepisów przejściowych między wygasłymi 

paragrafami, ponieważ sama ustawa o systemie oświaty nie wygasła do końca. Między 

uchylonymi paragrafami z ustawy o systemie oświaty, a przepisami wprowadzanymi w 

finansowaniu zadań oświatowych są kontrowersje. Naczelnik ze swojej strony może 

przeprosić. Pani Mecenas nie wychwyciła tych niuansów, które były poruszone podczas sesji 

jak i sytuacji, która wyniknęła. To jest trudna uchwała jeśli chodzi o jej podjęcie.  

Przewodniczący Komisji zapytał na jakiej podstawie w miesiącach styczniu, lutym i marcu 

były przekazywane środki finansowe? 
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Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że na podstawie 

ustawy o finansowaniu zadań oświatowych? Nie było innej możliwości. Jako podstawę 

prawną przekazywania środków była sama już ustawa i przepisy wynikając z ustawy. Tak jest 

zapisane i było to przedyskutowane z Panią Mecenas, ze to jest jedyna możliwość 

przekazania dotacji. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy jeśli uchwała zostałaby podjęta w grudniu, to czy cały 

rok można byłoby wypłacać pieniądze?  

 Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że kwestia 

wypłacania środków i sposobu wypłacania środków jest zgodna z uchwałą, która została 

przyjęta. Ona w stosunku do ustawy się nie zmienia.  Do tej pory były podejmowane przez 

Zarząd Powiatu informacje dotyczące kwoty dotacji dla szkół niepublicznych dla dorosłych, 

gdzie one były wypłacane na podstawie bieżących wydatków szkół publicznych 

prowadzonych przez powiat tego samego typu i rodzaju.  W tej chwili Ministerstwo 

ujednoliciło to w taki sposób, że dokładnie to co powiat  otrzymuje na ucznia to przekazuje 

szkołom niepublicznym. To, czy by ta uchwała został podjęta  w grudniu, czy teraz nie ma 

wpływu na przekazywane środki. W styczniu te środki nie zostały przekazane na podstawie 

wydatków bieżących tylko na podstawie metryczki subwencji oświatowej. Powiat nie ma 

żadnego pola manewru. To co Ministerstwo Edukacji Narodowej daje na ucznia szkoły dla 

dorosłych to samo przekazuje szkołom niepublicznym. To minister pozmieniał wagi. Do tej 

pory na szkolnictwo dla dorosłych była waga 0,43, a w tej chwili jest 0,10. Szkoły 

niepubliczne kształcące osoby dorosłe bardzo dużo straciły po tej zmianie. Ustawodawca dał 

możliwość takiego wglądu w dokumenty szkół niepublicznych, że w zasadzie ta kontrola nie 

jest do niczego ograniczona.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że po tej poprawce rozliczanie dotacji poprzez faktury 

będzie mogło nastąpić dopiero w roku 2019. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że dotacje są 

rozliczane na podstawie faktur chodzi tylko o dotacje, która przekazywana jest na kształcenie 

uczniów niepełnosprawnych. Tak naprawdę ta dotacja zawsze była tak rozliczana. 

Ministerstwo narzuciło jako obligatoryjne od 1 stycznia 2019 roku i tylko w zakresie 

kształcenia specjalnego.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, jaka jest waga do kształcenia dorosłych w szkołach 

publicznych? Ile wynosi subwencja na nauczanie specjalne?  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że jeśli chodzi o 

szkołę publiczną dla dorosłych to subwencja wynosi 0,33%, jeśli chodzi o kształcenie 

specjalne w zależności od stopnia niepełnosprawności. Od tego roku wprowadza się inne 

rozliczanie kształcenia specjalnego. Ustawa o finansowaniu zadań oświatowych mówi 

wyraźnie, że rozliczane jest tylko to co jest wskazane w orzeczeniu. Nie cała subwencja 

przechodzi na paragraf kształcenia specjalnego tylko idzie to co wynika z wagi. Miała się 

pojawić kalkulacja metryki oświatowej związana z kształceniem specjalnym. Ta kalkulacja do 

dnia dzisiejszego się nie pojawiła. Za chwilę szkoły powiatowe będą musiały dokonać zmiany 

w  planach budżetowych. Oczekują na kalkulacje ministerstwa, ponieważ jest nie jasne  w 

ustawie zapisane. Jeśli chodzi o kształcenie ucznia z zespołem Aspergera, Autyzmem i 

Niepełnosprawnościami Sprzężonymi to jest waga 9,5 - łącznie około ponad 5000 zł. Jeśli 

chodzi o ucznia niepełnosprawnego w stopniu lekkim to jest około 1200 zł. Osoby 

niedosłyszące to jest około 1600 zł, a na osoby niedowidzące około 1900 zł. Takich osób jest 

bardzo mało i naczelnik dokładnie nie może powiedzieć. W przypadku autyzmu istnieje 

obowiązek zatrudnienia psychologa specjalnego i ewentualnie nauczyciela wspomagającego, 

dlatego ta subwencja ma pokryć koszty zatrudnienia dodatkowego nauczyciela.  Od tego roku 

wprowadzone jest tylko to co wynika z orzeczenia. Jeśli w orzeczeniu jest wpisany nauczyciel 

wspomagający to można finansować nauczyciela wspomagającego.  Jeśli jest rewalidacja to 

tylko rewalidację. Nadal nie jest to w formie dotacji.  
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Radny Wojciech Rudziński zapytał o wagę kształcenia w szkołach zawodowych 

młodocianych jest 1:1 czy jest mniejsze ? Następnie zapytał, czy w przypadku kształcenia 

specjalnego ma miejsce rejonizacja? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że jeśli chodzi o 

kształcenie specjalne to nie ma rejonizacji. W szkołach ponadpodstawowych nie ma w ogóle 

rejonizacji. Jeśli dany dyrektor szkoły ma u siebie zapisanego ucznia i wprowadza go do 

systemu informacji oświatowej to środki na tego ucznia wysyła organ prowadzący. Jeśli 

chodzi o młodocianych pracowników to w szkołach zawodowych w tym roku zostały 

zmienione wagi. Młodociani pracownicy to jest 0,08. W zależności od kształconego zawodu 

te wagi są zróżnicowane o około 0,02. Klasyfikacja zawodów była dzielona w taki sposób, że 

wpisane są zawody bardzo kosztochłonne i tam waga wynosi 0,29 i najmniej kosztochłonnych 

np. technik administracji, czy bhp waga jest 0,1.   

Przewodniczący Komisji zapytał Panią Naczelnik, czy projekt uchwały jest właściwy i nie 

będzie tak jak na ostatniej sesji? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych odpowiedziała, że ma taką nadzieje. 

Naczelnik powiedziała, że ma trochę nie smak, ponieważ były to kwestie bardziej 

kosmetyczne niż merytoryczne.  

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat Włocławski jest 

organem rejestrującym.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat Włocławski jest organem rejestrującym 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

8) Informacja Zarządu Powiatu na temat realizacji zadań publicznych w zakresie 

kultury i sportu za rok 2017. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz  z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali Informację Zarządu Powiatu na temat realizacji zadań publicznych w zakresie 

kultury i sportu za rok 2017. Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają 

jakieś pytania do przedłożonego materiału? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest przyjęciem Informacji Zarządu 

Powiatu na temat realizacji zadań publicznych w zakresie kultury i sportu za rok 2017 i 

przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła Informację Zarządu Powiatu na temat realizacji zadań publicznych w zakresie 

kultury i sportu za rok  

Informacja  Zarządu Powiatu na temat realizacji zadań publicznych w zakresie kultury i 

sportu za rok 2017 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

  

9) Informacja Zarządu Powiatu na temat realizacji  w 2017 r. zadań publicznych 

zleconych do realizacji w ramach konkursu ofert dla innych podmiotów. 
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Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz  z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali Informację Zarządu Powiatu na temat realizacji  w 2017 r. zadań publicznych 

zleconych do realizacji w ramach konkursu ofert dla innych podmiotów. Przewodniczący 

Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś pytania do przedłożonego materiału? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem Informacji 

Zarządu Powiatu na temat realizacji  w 2017 r. zadań publicznych zleconych do realizacji w 

ramach konkursu ofert dla innych podmiotów i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła Informację Zarządu Powiatu na temat realizacji  w 2017 r. zadań publicznych 

zleconych do realizacji w ramach konkursu ofert dla innych podmiotów. 

Informacja  Zarządu Powiatu na temat realizacji  w 2017 r. zadań publicznych zleconych do 

realizacji w ramach konkursu ofert dla innych podmiotów stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

 

10) Analiza planu sieci szkół powiatu  (baza, kierunki kształcenia, kadra). 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz  z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali plan sieci szkół powiatu (baza, kierunki kształcenia, kadra). Przewodniczący 

Komisji poprosił Panią Naczelnik o przedstawienie tematu. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że jeśli chodzi o bazę 

szkół to od wielu lat niewiele się zmieniło. Ta baza pozostaje. Baza pozostaje taka jak w roku 

ubiegłym. Jeśli chodzi o kierunki kształcenia i liczby uczniów to są dane, które zgłoszone do 

systemu informacji oświatowej we wrześniu 2017. Naczelnik podjęła taką decyzję, ponieważ 

uważa, że są najbardziej wiarygodne dane i to są dane, które powielają się w  subwencji 

oświatowej. Jeśli chodzi o planowany nabór to plany planami, a  rzeczywistość okaże się we 

wrześniu. Planowane są klasy 20 osobowe. W Lubrańcu planowane są dwie klasy, ale we 

wrześniu zobaczymy efekty. W informacji jest błąd  w przypadku planowanych naborów i 

powinien to być rok 2018/2019. Jeśli chodzi kadrę to liczba etatów wynika z informacji jakie 

naczelnik zebrała od dyrektorów. W ZS w Lubrańcu zostały zakupione poleasingowe 

komputery do pracowni komputerowej. Sprzęt powinien być często wymieniany, więc nie ma  

sensu inwestować  w nowe komputery. Dodatkowo zostały zakupione nowe myszki, 

klawiatury i monitory. Ten cały remont ma sens, wtedy kiedy uczniowie mają na czym 

pracować.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że w przypadku kadr znajduje się informacja cyt.: „ W 

świetle wskazanych danych najkorzystniejsza struktura zatrudnienia jest w ZS w Chodczu i w 

ZS w Izbicy Kujawskiej. W Kowalu struktura zatrudnienia jest najbardziej niewspółmierna do 

ilości etatów wynikających z organizacji pracy szkoły.   

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że jeśli chodzi ZS w 

Kowalu i LO w Kowalu, gdzie są największe dysproporcje i tam jest inny system 

zatrudnienia. Zatrudnienie nauczycieli jest na rok. Nie ma umów stałych. Nauczyciel 

zatrudniani są po naborze, w momencie kiedy wiadomo jakie kierunki będą uruchomione. Jest 

to system kształcenia zaocznego, więc nauczyciele mają mało godzin, ponieważ nie ma tam 

całych etatów. Jeśli chodzi o LO w Kowalu. To przy 3 klasach. W większości szkół są to ZS. 

Do tego dochodzi szkoła policealna, czy liceum dla dorosłych. Nauczyciele łącząc te godziny 

uzbierają etat. jeśli chodzi o LO w Kowalu to nie da się tego przeprowadzić. Tam na etacie 

zatrudniony jest tylko Dyrektor szkoły.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy w szkołach powiatowych zatrudniani są emeryci? 
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Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że w Kowalu 

zatrudniony jest nauczyciel emerytowany- geograf. To jest jedna godzina w tygodniu i szkoła 

nie może znaleźć nauczyciela, który dojechałby do Kowala na jedną godzinę.  

Radny Andrzej Stasiak zapytał, o kierunki kształcenia? Jak one się zmieniły w stosunku do 

roku poprzedniego? Czy zostało to przeanalizowane? Kto jest władny do takiej zmiany 

kierunków kształcenia? Radny ma na myśli strefę brzeska. Władze Brześcia żałuję, że na 

swoim terenie nie mają szkoły średniej, ponieważ nie są w stanie kształcić w tych kierunkach, 

jakie będą na strefie, ale jest powiat, który może pod tym kontem to przeanalizować i 

przemyśleć. Radny zapytał, czy te kierunki zostały zmienione i przeanalizowane? Czy była 

wykonywana jakaś analiza zapotrzebowania pod względem np. kontrolera jakości, lub innych 

zawodów ze strefy? Pojawiły się informacje, że na terenie strefy brzeskiej powstanie około 

3000 -4000 miejsc pracy w przeciągu kilku lat. Proces kształcenia nie jest procesem, który w 

ciągu roku powiat jest w stanie przeprowadzić. Radny zapytał, kto jest władny wprowadzić 

takie kierunki? Czy może to zrobić szkoła? Czy tylko szkoła proponuje, a decydują władze 

powiatu?  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że obecnie trwa 

wykonywanie diagnozy pod Powiatowe Centrum Kształcenia Zawodowego. Z tego co wie, 

naczelnik paniosoba, która wykonuje diagnozę prowadzi badania ankietowe wśród 

przedsiębiorców, uczniów szkół, nauczycieli. Po zebranie materiału będzie wiadomo jakie 

kierunki kształcenia są pożądane na terenie powiatu. I w jaką stronę kształcenie zawodowe 

szkół powiatowych ma być prowadzone. Planowana jest budowa Powiatowego Centrum 

Kształcenia Zawodowego w Chodczu na bazie technikum w Chodczu. Powiat nie ma 

warsztatów, pracowni. Kształci się w większości szkół młodocianych pracowników, a można 

ich kształcić wtedy, kiedy maja podpisane umowy z przedsiębiorcami. Na sugestie 

Naczelnika w ankiecie dla przedsiębiorców znalazła się pytania jakim rodzajem współpracy 

są zainteresowani ze szkołami. Przedsiębiorcy chcą z nami współpracować, pozyskać gotowy 

produkt w postaci pracownika, ale powiat potrzebuje tego, aby młodzież została przyjęta na 

staż, żeby przyjęli młodocianych pracowników, aby uczniowie mogli realizować praktyki 

zawodowe w tych firmach. Nie ma sensu budować warsztatów konkretnie pod jeden zawód, 

ponieważ się wszystko wymija. To są ogromne koszty. Trwają rozmowy jeśli chodzi o 

wprowadzenie nowych zawodów. Dyrektor występuje do Powiatowej Rady Rynku Pracy i do 

Wojewódzkiej Rady Rynku Pracy w Toruniu o opinię jakie zawody są deficytowe. Następnie  

na wniosek złożony do zarządu Powiatu wprowadza się kierunki kształcenia.  Jeszcze należy 

przeanalizować zasoby kadrowe. Jeśli chodzi o przygotowanie planu doskonalenia 

zawodowego to tak jak w zeszłym roku kierowano się nowe kwalifikacje do nauczania 

przedmiotów zawodowych i studia kwalifikacyjne dotyczące kształcenia specjalnego. Na to 

środki były przekazywane i 13 nauczycieli z tego skorzystało. Naczelnik ma nadzieje, że w 

tym roku nauczyciele również wykorzystają w sposób efektywny środki przekazane na 

doskonalenie zawodowe, a nauczyciele pójdą na studia podyplomowe i podniosą  

kwalifikację. Te środki na studia podyplomowe dadzą nauczycielom możliwość pozyskania 

kwalifikacji do nauczania konkretnych zawodów. Diagnoza ma być przygotowana do 19 

marca. To są niuanse nazewnictwa zawodów inna pragmatyką językową kieruje się Urząd 

Pracy, a inna klasyfikacja zawodów ministerialna. Na rynku brakuje kucharzy. Każdy 

absolwent kończący technikum w zakresie kształcenia żywienia zbiorowego jest kucharzem, 

ale jest bezrobotny, ponieważ nie chce być kucharzem. Jeśli chodzi o zawody, które są 

wskazywane w strategiach urzędu woj. to powiaty kształci w tych zawodach tam jest rolnik 

ekologiczny, a powiat kształci technik rolnik. Tu nie chodzi o niedopasowany system 

kształcenia. To bardziej chodzi o mentalność i doradztwo zawodowe na kierowanie młodych 

ludzi na to co chcą w życiu robić.  

Radny Andrzej Stasiak zapytał, czy w roku 2019/2020 powiat jest w stanie wprowadzić te 

zawodowy, które będą wynikały z diagnozy?  
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Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że tak, chyba że 

młodociani przedsiębiorcy zechcą zatrudnić młodocianych pracowników i wtedy powiat 

sfinansuje w centrum kształcenia zawodowego i ustawicznego we Włocławku  teoretyczne 

kształcenie zawodowe. Jeśli pracodawcy wystąpią do powiatu, że  z chęcią przyjmą to umowy 

z młodocianymi pracownikami to nic z tego nie blokuje. Przedsiębiorcy musieliby wystąpić 

do Ministerstwa Gospodarki o wprowadzenie zawodu, a następnie ministerstwo edukacji o 

wpisanie do klasyfikacji szkolnictwa zawodowego. Od strony prawnej nie ma możliwości 

wprowadzenia nowego zawodu, po prostu  systemie szkolnictwa zawodowego to nie 

funkcjonuje.  

Radny Wojciech  Rudziński powiedział, że ideą szkoły branżowej jest kształcenie 

praktyczne w zakładach pracy. Zakłady  pracy nie podejmą tego działania jeśli nie pójdą 

pieniądze na nauczycieli w  tych zakładach i jakieś środki na wyposażenie. Radny zapytał, 

czy w etatach nauczycieli są godziny ponadwymiarowe? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że nie ma godzin 

ponadwymiarowych. 

Radny Wojciech  Rudziński powiedział, że LO ma 5 etatów, a ZSZ 11 etatów. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że w LO są 3 klasy, a  

w ZS w tej chwili jest 14 klas dlatego jest różnica.  

Radny Wojciech  Rudziński zapytał, czy wszystkie komputery maja podłączenie do 

internetu?  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że tak. Ma być szybki 

internet i wszystkie szkoły mają być zsieciowane.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są uwagi do przedłożonego materiału. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że analiza został przyjęta.  

 

8) Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś sprawy, które 

należałoby poruszyć w tym punkcie obrad? 

 

 

9) Zamkniecie obrad Komisji 

 

Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonał 16 marca 

2018 roku o godzinie 10:45  zamknięcia obrad Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.  

 

    Przewodniczący Komisji  

Edukacji, Kultury i Sportu 

 

           Karol Matusiak 

    

 

 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Szarecka ………………………… 


